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Mgr. Josef Kružík, Ph.D. 

Mgr. Jan Potoček 
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Mgr. Barbora Štindlová, Ph.D. 
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Zápis ze zasedání AS UK dne 29. května 2020 
 

1.  Zahájení, určení skrutátorů a předání osvědčení novým senátorům 

 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Uvedl, že 

zasedání se vzhledem k okolnostem koná v hybridní formě, kdy část členů AS UK je přítomna fyzicky v Modré 

posluchárně a část členů AS UK je přítomna elektronicky prostřednictvím platformy Microsoft Teams. K programu 

zasedání uvedl, že v bodě č. 9 „Vyjádření se k záměru jmenovat kvestora“ proběhne na dnešním zasedání pouze 

rozprava a hlasovat se bude až na prvním zasedání, které bude konáno klasickou formou.  

 

Skrutátory byli určeni: Mgr. et Mgr. David Hurný (PřF), Tomáš Jan (FaF) a Mgr. Jan Pačes (PřF) 

Osvědčení převzali: Bc. Martin Čihák (FF), ThDr. Jaroslav Hrdlička (HTF) 

 



 

Program zasedání AS UK 

Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 20. května 2020 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán 

členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu. 

 

1. Zahájení, určení skrutátorů a předání osvědčení novým členům  

2. Kontrola a schválení zápisů ze zasedání AS UK konaných dne 24. ledna 2020 a 7. února 2020 

3. Schválení protokolů per rollam ze dnů 24. března 2020, 3. dubna 2020, 27. dubna 2020, 11. května 2020 

a 20. května 2020 

4. Jednání Předsednictva AS UK po dobu nouzového stavu 

5. Zpráva o činnosti AS UK v období mezi únorem 2019 a lednem 2020  

6. Vystoupení J. M. pana rektora 

7. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2019 

8. Výroční zpráva o hospodaření UK za rok 2019 

9. Vyjádření se k záměru jmenovat kvestora  

10. Opatření rektora ”Poskytování sociálních stipendií na UK v akademickém roce 2020/2021” 

11. Opatření rektora “Poskytování stipendií na podporu ubytování na UK v akademickém roce 2020/2021” 

12. Opatření rektora “Postup při posuzování žádostí o prominutí poplatku spojeného se studiem v souvislosti s 

pandemií COVID-19“ 

13. Návrh na vynětí objektu Zahrádky ze správy ÚJOP 

14. Bonifikace programů Progres pro rok 2020 

15. Zpráva o průběhu hodnocení výuky studenty a absolventy na fakultách UK za akademický rok 2018/2019 

16. Zpráva o vnitřním hodnocení UK 2019 

17. Bilanční zpráva o naplňování plánu realizace Dlouhodobého-strategického záměru Univerzity Karlovy za rok 

2019 

18. Vnitřní předpisy fakult 

19. Právní jednání 

20. Informace z pracovních komisí 

21. Informace z Rady vysokých škol 

22. Různé  

 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil program zasedání.” 

Hlasování 

Pro 51, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
  

 

2. Kontrola a schválení zápisů ze zasedání AS UK konaných dne 24. ledna 2020 a 7. února 2020 
 

Amáta Vohradská, tajemnice AS UK, informovala o tom, že k předloženým návrhům zápisů ze zasedání AS UK konaných 

dne 24. ledna 2020 a 7. února 2020 nebyla doručena žádná připomínka. 

 

AS UK se tichým souhlasem usnesl na tom, že kolegové, kteří jsou připojeni elektronicky, jsou součástí pléna, přestože 

nepřevzali osvědčení, a můžou tedy distančně hlasovat.  

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil zápis ze zasedání AS UK konaného dne 24. ledna 2020.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
 
Návrh usnesení: 

„AS UK schválil zápis ze zasedání AS UK konaného dne 7. února 2020.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 

 
 



 

3. Schválení protokolů per rollam ze dnů 24. března 2020, 3. dubna 2020, 27. dubna 2020, 11. května 2020 

a 20. května 2020 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, seznámil členy AS UK s výsledky per rollam hlasování. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil protokoly o hlasování per rollam ze dnů 24. března 2020, 3. dubna 2020, 27. dubna 2020, 11. května 

2020 a 20. května 2020.” 

Hlasování 

Pro 47, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

  

4. Jednání Předsednictva AS UK po dobu nouzového stavu 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, navázal na předchozí bod a seznámil členy AS UK s činností 

Předsednictva AS UK po dobu nouzového stavu. 

 

5. Zpráva o činnosti AS UK v období mezi únorem 2019 a lednem 2020  
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, seznámil členy AS UK s předkládanou Zprávou o činnosti AS UK 

v období mezi únorem 2019 a lednem 2020. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil Zprávu o činnosti AS UK v době mezi únorem 2019 a lednem 2020.” 

Hlasování 

Pro 47, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

 

6. Vystoupení J. M. pana rektora 
 

V úvodu prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA (dále jen ”J. M. pan rektor”), přivítal senátorky a senátory AS UK a 

seznámil je s informacemi vedení UK. Na úvod informoval, že proběhlo zasedání Vědecké rady UK, která eviduje 25 

návrhů na zahájení profesorského řízení. Dále poděkoval všem akademickým pracovníkům za jejich nasazení při 

přechodu do distanční formy výuky, jakož i studentům, kteří se v krizové době zapojili do různých dobrovolnických 

aktivit. Uvedl, že UK bude více implementovat různé formy distanční výuky. Bude věnován čas přípravě výuky pro 

zahraniční studenty, UK bude od podzimu nabízet, aby zahraniční studenti začali na UK studovat v distanční formě. Na 

půdě kolegia rektora bude diskutována možnost vytvoření komplexního nástroje, který bude umožňovat řešení 

neočekávaných krizových situací a popisovat příslušné postupy. K Strategickému záměru UK uvedl, že budou dodány 

nové pokyny od MŠMT a počítá se s jeho schválením v jarních měsících příštího roku. K přijímacímu řízení uvedl, že 

počet přihlášek na UK poklesl v řádu jednotek procent. Dále informoval, že promoce začnou 1. června 2020, přičemž 

budou probíhat i v průběhu července, prvního a posledního týdne v srpnu a v září. Kulatý stůl k hodnocení vědy na UK 

proběhne dne 15. června 2020. I přes krizi úspěšně běžela aktivita v rámci 4EU+, Mezinárodní rada UK se sejde distanční 

formou. Na závěr informoval o průběhu jednání s členy vlády ČR, ze kterého vyplývá, že prostředky na vědu a výzkum 

nebudou kráceny.  

 

Rozprava  

 

JUDr. Michal Říha otevřel téma Specifického vysokoškolského výzkumu („SVV“), konkrétně se dotázal, jakým způsobem 

budou dofinancovány projekty, které již byly zahájeny. J. M. pan rektor uvedl, že bude definováno množství projektů, 

které poběží s dofinancováním z univerzitních prostředků. Pokud budou tyto prostředky kráceny, tak proporcionálně. Od 

roku 2022 se při financování projektů bude postupovat podle nového schématu financování vědy na UK, ideálně by tedy 

nyní rozběhlé projekty měly být ukončeny do konce roku 2021. 

 

Doc. Cyril Brom požádal J. M. pana rektora o vyjasnění, zda je cílem uvedeného nástroje pro řešení krizových situací 

připravit se na druhou vlnu pandemie COVID-19, případně další s ní související problémy. J. M. pan rektor vysvětlil, že 

cílem je, aby do Statutu UK byla začleněna sekce věnující se postupu při nouzových situacích, které by mohly nastat 

mimo souvislost s pandemií COVID-19.  

 

Prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. se dotázal na plánované stažení ušetřených fakultních prostředků pod centrální 

management UK. J. M. pan rektor uvedl, že UK ztrácí na tom, že neinvestuje uspořené volné finanční prostředky a 

nedává smysl, aby UK žádala o další, když má k dispozici tyto úspory ve fondech. JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., pověřený 

funkcí kvestora, věc dále vysvětlil se závěrem, že cílem není peníze z fondů odebrat, ale naopak je efektivně využít. 



 

Celá věc musí být intenzivně diskutována s fakultami. K věci se vyjádřil též doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D. z pozice 

předsedy Ekonomické komise AS UK. Doc. Dolejší podpořil plán vedení UK.  

 

Mgr. David Pavlorek navázal na dotaz doc. Broma a uvedl, že je třeba, aby v případě začlenění nástroje pro řešení 

krizových situací byla ošetřena kvalita distanční formy vzdělávání. Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., prorektorka pro 

koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti, se k věci vyjádřila, zejména uvedla, jakým způsobem bude vedení UK postupovat 

při implementaci prvků distančního vzdělávání. Vyjádření prof. Wildové doplnila prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., 

prorektorka pro studijní záležitosti.  

 

Mgr. et Mgr. David Hurný tlumočil požadavek studentské kurie AS UK diskutovat s vedením UK problematiku SVV, a to 

zejména s ohledem na studenty doktorského studia. J. M. pan rektor uvedl, že v souvislosti se studenty doktorského 

studia se počítá s využitím programů Igráček a GA UK, prostředky je třeba alokovat rozumně.  

 

Doc. Koblížek se dotázal na dokončení rekonstrukce kampusu UK v Hradci Králové. J. M. pan Rektor uvedl, že v této 

věci se čeká na vydání územního rozhodnutí, projekt rekonstrukce kampusu UK v Hradci Králové není ohrožen, 

maximálně bude posunut o rok.   

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vzal na vědomí informace J. M. pana rektora.” 

Schváleno tichým souhlasem 

 

7. Výroční zpráva o činnosti UK za rok 2019 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který 

předložený materiál představil a požádal členy AS UK o jejich komentáře k tomuto materiálu. Vědecká rada UK materiál 

posoudila kladně.  

 
Návrh usnesení: 
„AS UK schválil Výroční zprávu o činnosti UK za rok 2019.“ 

Hlasování 

Pro 48, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

8. Výroční zpráva o hospodaření UK za rok 2019 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo JUDr. Tomáši Horáčkovi. JUDr. 

Horáček uvedl, že žádná z fakult nevykázala ztrátu. Výroční zpráva o hospodaření UK za rok 2019 byla posouzena 

auditory s kladným výsledkem. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 
Návrh usnesení: 
„Akademický senát UK schvaluje Výroční zprávu o hospodaření Univerzity Karlovy za rok 2019.“ 

Hlasování 

Pro 48, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

 

9. Vyjádření se k záměru jmenovat kvestora 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který 

informoval o průběhu výběrového řízení, ve kterém byl na pozici kvestora vybrán JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., který 

byl následně pověřen výkonem funkce kvestora. Uvedl, že JUDr. Horáček se i v nelehké době osvědčil. 

 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D. poděkoval J. M. panu rektorovi za úvodní slovo a stručně se představil.  

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D. z pozice předsedy Ekonomické komise AS UK a na základě svých zkušeností podpořil 

návrh na jmenování JUDr. Horáčka kvestorem, zejména ocenil, jak se JUDr. Horáček za dobu svého pověření zorientoval 

v problematice.  

 

Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. též vyjádřil podporu JUDr. Horáčkovi, a to na základě vlastních zkušeností s působením 

na Právnické fakultě UK. 

 



 

Mgr. et Mgr. David Hurný pozval JUDr. Horáčka na neformální schůzku se zástupci studentské kurie AS UK. 

 

Prof. Zahálka avizoval, že hlasovat se bude až na příštím zasedání AS UK dne 26. června, aby mohly být zaručeny 

veškeré procedurální požadavky tajné volby. 

 

10. Opatření rektora “Poskytování sociálních stipendií na UK v akademickém roce 2020/2021” 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který 

informoval o tom, že návrh neobsahuje oproti loňskému roku žádné změny. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Sociální komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu OR Poskytování sociálních stipendií na UK v akademickém roce 

2020/2021.“ 

Hlasování 

Pro 47, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

11. Opatření rektora “Poskytování stipendií na podporu ubytování na UK v akademickém roce 

2020/2021” 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který 

informoval o tom, že ani tento návrh neobsahuje oproti loňskému roku žádné změny. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Sociální komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu OR Poskytování stipendií na podporu ubytování na UK v akademickém 

roce 2020/2021.“ 

Hlasování 

Pro 48, proti 0, zdržel se 2 

Schváleno 

 

12.  Opatření rektora “Postup při posuzování žádostí o prominutí poplatku spojeného se studiem v 

souvislosti s pandemií COVID-19“ 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl, že toto opatření rektora bylo již AS UK schváleno v per 

rollam hlasování, nicméně po hlasování bylo modifikováno. J. M. pan rektor uvedl, že se s modifikací ztotožňuje. Prof. 

Králíčková vysvětlila obsah modifikace a poděkovala za pomoc kolegům z PF UK. Doc. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. 

poděkoval za předložení modifikace a uvedl, že jde pouze o technickou úpravu. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. Uvedl, že Ekonomická komise AS 

UK přijala kladné stanovisko k předloženému materiálu v jeho první verzi a po modifikaci se s ním ztotožnila. 

 

Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Sociální komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 



 

„AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k návrhu opatření rektora Postup při posuzování žádostí o prominutí poplatku 

spojeného se studiem v souvislosti s pandemií COVID-19.“ 

Hlasování 

Pro 49, proti 0, zdržel se 3 

Schváleno 

 

13. Návrh na vynětí objektu Zahrádky ze správy ÚJOP 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který návrh 

představil. Stručně pohovořil o historii objektu Zahrádky a uvedl, že jde o technickou úpravu, jelikož ÚJOP již delší dobu 

objekt nespravuje. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

“AS UK projednal dodatek č. 5 k Opatření rektora č. 52/2017, kterým se vyjímá objekt zámku v Zahrádkách u České 

Lípy z výkonu správy ÚJOP, a vyjadřuje k tomuto návrhu kladné stanovisko.” 

Hlasování 

Pro 50, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

14. Bonifikace programů Progres pro rok 2020 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který se 

k tomuto bodu vyjádřil a požádal o jeho představení prof. PhDr. Ing. Jana Royta, Ph.D., DSc., prorektora pro tvůrčí a 

ediční činnost. Prof. Royt tento bod představil a vyzval členy AS UK k předložení jejich dotazů. 

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vzal na vědomí předložený materiál a schválil bonifikace programů Progres pro rok 2020.“ 

Hlasování 

Pro 40, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

 

15. Zpráva o průběhu hodnocení výuky studenty a absolventy na fakultách UK za akademický rok 

2018/2019 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo prof. PaedDr. Radce Wildové, 

CSc., prorektorce pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti, která informovala členy AS UK o činnosti příslušné pracovní 

skupiny a navržený materiál představila jako výsledek jejího šetření. Pracovní skupina se zabývala zejména tím, jakým 

způsobem se se zjištěnými informacemi od studentů na fakultách pracuje. Dále se věnovala tomu, s jakými evaluačními 

systémy se za účelem hodnocení výuky pracuje s tím, že dospěla k závěru, že je zapotřebí vytvořit společnou platformu. 

Druhou částí náplně pracovní skupiny bylo hledání společných průnikových otázek napříč celou UK a způsobu, jakým se 

s těmito informacemi bude dále pracovat. Poděkovala všem, kteří se na přípravě materiálu podíleli.  

 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vzal na vědomí Zprávu o průběhu hodnocení výuky studenty a absolventy na fakultách UK za akademický rok 

2018/2019.“ 

Hlasování 

Pro 49, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

16. Zpráva o vnitřním hodnocení UK 2019 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo prof. PaedDr. Radce Wildové, 

CSc., prorektorce pro koncepci a kvalitu vzdělávací činnosti k představení navrženého materiálu. Prof. Wildová uvedla, 



 

že tato Zpráva je předkládána každých 5 let a byla pojata jako souhrn dvou materiálů, a to sebe-evaluační zprávy a 

zprávy, kterou zpracovali komisaři EUA. Shrnula též činnost Rady pro vnitřní hodnocení v roce 2019. 

 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní komise AS UK, která 

doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Prof. Krejsek se dotázal, zdali lze odhadnout konkrétní náklady na zpracování tohoto materiálu. Prof. Wildová uvedla, 

že materiál není formální, ale byl předložen zejména pro vlastní potřeby UK a náklady se pohybují okolo 3 milionů Kč.  

 

Prof. Černý ocenil, že je materiál předložen v anglickém jazyce a dotázal se, zda je v plánu promítnout i kvantitativní 

hodnocení. Prof. Wildová uvedla, že tento materiál bude využit jako základ pro nastavení systému hodnocení studijních 

programů, kde se již bude pracovat i s čísly.  

 

JUDr. Michal Říha doplnil, že hodnocení studia studenty doktorských programů bude na Studijní komisi AS UK 

projednáváno na konci června 2020. 

 

Doc. Dolejší vyzdvihl výbornou práci RUK při přípravě tohoto materiálu. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil ve smyslu ust. § 9 odst. 1 písm. e) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách Zprávu o vnitřním 

hodnocení Univerzity Karlovy 2019.“ 

Hlasování  

Pro 48, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

17. Bilanční zpráva o naplňování plánu realizace Dlouhodobého-strategického záměru Univerzity 

Karlovy za rok 2019 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi k představení 

navrženého materiálu. J. M. pan rektor návrh Bilanční zprávy představil a vyzval členy AS UK k dotazům.  

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK vzal na vědomí Bilanční zprávu o naplňování Harmonogramu Dlouhodobého – strategického záměru Univerzity 

Karlovy v roce 2019.“ 

Hlasování 

Pro 48, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

18. Vnitřní předpisy fakult 
 

Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních 

vnitřních předpisů. Materiály byly zveřejněny. J.M pan rektor předložil kladné stanovisko ke všem návrhům. 

 

a) Změna Statutu FaF UK (č.j. 104/a/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Statutu FaF UK (č.j. 104/a/2020) s výhradou legislativně technických oprav.” 

Hlasování 

Pro 43, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

b) Návrh nového Volebního řádu Akademického senátu FaF UK (č.j. 104/b/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh Volebního řádu Akademického senátu FaF UK (č.j. 104/b/2020) s výhradou legislativně technických 

oprav.” 

Hlasování 

Pro 45, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 



 

 

c) Změna Pravidel pro organizaci studia na FF UK (č.j. 105/a/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro organizaci studia na FF UK (č.j. 105/a/2020) s výhradou legislativně 

technických oprav.” 

Hlasování 

Pro 45, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

d) Změna Pravidel pro přiznávání stipendií na FF UK (č.j. 105/b/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro přiznávání stipendií na FF UK (č.j. 105/b/2020) s výhradou legislativně 

technických oprav.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

e) Změna Pravidel pro hodnocení vzdělávací činnosti studenty a absolventy FF UK (č.j. 105/c/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Pravidel pro hodnocení vzdělávací činnosti studenty a absolventy FF UK (č.j. 105/c/2020)  

s výhradou legislativně technických oprav.” 

Hlasování 

Pro 45, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

 

f) Změna Jednacího řádu Vědecké rady FF UK (č.j. 105/d/2020) 
 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Jednacího řádu Vědecké rady FF UK (č.j. 105/d/2020) s výhradou legislativně technické 

opravy.” 

Hlasování 

Pro 47, proti 0, zdržel se 1 

Schváleno 

 

g) Změna Jednacího řádu Akademického senátu FF UK (č.j. 105/e/2020) 

 

Návrh usnesení: 

„AS UK schválil návrh změny Jednacího řádu Akademického senátu FF UK (č.j. 105/e/2020) s výhradou legislativně 

technické opravy.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

19. Právní jednání  
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání. 

 

a) Výstavba tramvajové tratě Divoká Šárka – Dědinská 

 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., pověřený funkcí kvestora, představil předložený materiál.  

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

  

Návrh usnesení: 

„AS UK projednal záměr zřídit pozemkovou služebnost spočívající v umístění veřejně prospěšné liniové stavby s názvem 

„Tramvajová trať Divoká Šárka – Dědinská“ k tíži pozemků parc. č. 302/5 a 302/6, k. ú. Veleslavín, obec Praha, a v 

právu přístupu a vjezdu na pozemky za účelem provozu, kontroly, oprav, úprav, obnovy a údržby stavby ve prospěch 



 

Dopravního podniku hl. m. Prahy, a. s. a doporučuje návrh předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného 

souhlasu.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

b) Energetické připojení Kampusu Albertov 

JUDr. Tomáš Horáček, Ph.D., pověřený funkcí kvestora, představil předložený materiál.  

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Ekonomické 

komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 

 

Návrh usnesení: 

„Akademický senát UK projednal záměr zřídit věcné břemeno spočívající v umístění zařízení distribuční soustavy – 

podzemního kabelového vedení VN, OPTO a telekomunikačního vedení, k tíži pozemků parc. č. 1413/1, 1411, 1427/3, 

1558 a 1556/4, vše k. ú. Nové Město, obec Praha, a v právu přístupu a vjezdu na pozemek za účelem zajištění provozu, 

údržby a oprav zařízení distribuční soustavy ve prospěch PREdistribuce, a.s., a doporučuje návrh předložit Správní radě 

UK k vydání předchozího písemného souhlasu.” 

Hlasování 

Pro 46, proti 0, zdržel se 0 

Schváleno 

 

20. Informace z pracovních komisí 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali 

o činnosti komisí a doplnil, že agenda Ekonomické a Legislativní komise AS UK již byla projednána v předchozích bodech.  

 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Legislativní komise 

AS UK v období mezi zasedáními AS UK.  

  

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Ekonomické 

komise AS UK v období mezi zasedáními AS UK. Stručně okomentoval některé materiály, které byly schváleny 

v hlasování per rollam. Dále uvedl, že Ekonomická komise AS UK se zabývá financováním nových univerzitních systémů. 

 

JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK s činností Studijní komise AS UK v období 

mezi zasedáními AS UK. Sdělil, že převážná část agendy Studijní komise AS UK byla již projednána v předchozích 

bodech.  

 

Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, informoval členy AS UK o tom, že Sociální komise AS UK se zabývala 

projednanými opatřeními rektora a žádostmi o podporu studentských akcí. Dále tlumočil usnesení, které Sociální komise 

AS UK přijala v souvislosti s činnosti Kolejí a menz. Sociální komise AS UK se též zaobírala problematikou udržitelnosti 

UK. 

 

Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro informační technologie AS 

UK se zabývala problematikou distanční výuky, rezervačním systémem KaM a vývojem nového studijního informačního 

systému. 

 

Doc. Nigrin v rozpravě doplnil, že Ekonomická komise AS UK se nyní věnuje Principům pro rozdělování příspěvků a dotací 

na UK v roce 2021 a vyzval členy AS UK k účasti na debatě o tomto materiálu, který musí být důkladně projednán. 

 

Bc. et Bc. Filip Hruša, předseda Ediční komise AS UK, uvedl, že Ediční komise AS UK se v období mezi zasedáními AS 

UK nesešla. 

 

Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komisi byl doručen jeden podnět, který byl vyhodnocen 

jako bezpředmětný, a tak se Petiční komise AS UK nesešla. 

 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK poděkoval všem za jejich práci v komisích během nouzového stavu. 

 

Návrh usnesení: 

 „AS UK vzal na vědomí informace z pracovních komisí.” 

Schváleno tichým souhlasem 

 



 

 
21. Informace z Rady vysokých škol 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání.  

 

Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., delegát UK v Předsednictvu RVŠ informoval o činnosti RVŠ a jejích orgánů, zejména 

uvedl, že RVŠ se v současné zabývá dopady pandemie COVID-19. Další informace z RVŠ doplnili Mgr. Michal Zima a 

JUDr. Michal Říha. 

  

Návrh usnesení: 

 „AS UK vzal na vědomí informace Rady vysokých škol.” 

Schváleno tichým souhlasem 

 

22. Různé 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval všem senátorkám a senátorům za jejich práci po dobu 

nouzového stavu. Dále uvedl, že členové AS UK se mohou písemnou formou do 26. června 2020 vzdát finanční odměny. 

 

J. M. pan rektor informoval, že na RUK se standardní odměny vyplácet nebudou, a též poděkoval členům AS UK za jejich 

práci. 

 

Mgr. Bičovský stručně informoval o vyjádření Etické komise Národohospodářské fakulty VŠE v kauze prof. Kováře, vůči 

kterému se FF UK ohrazuje, jelikož nevybíravě napadá členy Etické komise UK. Uvedl, že Akademický senát FF UK již 

příslušné usnesení přijal a otevřel o tomto problému diskusi. J. M. pan rektor uvedl, že věc předložil Etické komisi UK, 

která se jí nyní zabývá. Mgr. Bičovský představil návrh usnesení. Prof. Zahálka usnesení podpořil, ale navrhl se jím 

zabývat na příštím zasedání AS UK. Proběhla diskuse, ze které vyplynulo, že AS UK má zájem se touto věcí zabývat a 

zástupci FF UK předloží usnesení s potřebnými podklady v časovém předstihu tak, aby mohlo být řádně projednáno na 

příštím zasedání AS UK.  

 

Návrh usnesení: 

 „AS UK vzal na vědomí informace z bodu Různé.” 

Schváleno tichým souhlasem 

 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a oznámil 

termín příštího zasedání, které se bude konat 26. června 2020 v 10:00 v Malé aule Karolina. Zasedání ukončil ve 

13.45. 

  

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 

předseda AS UK  

 

Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice AS UK 

  

 

 


